
Protokół Nr XL/2017

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  30 listopada 2017 r.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XL sesję
Rady Gminy Barciany. Powitała Wójta Gminy Barciany – Ryszarda Kozyrę, Sekretarza
Gminy  –  Annę  Tereszko,  Skarbnika  Gminy  –  Iwonę  Bepirszcz. Powitała  następnie
zaproszonych gości:  Przewodniczącego rady Powiatu – Pana Łukasza Wiśniewskiego,
dyrektorów  i  kierowników  jednostek  organizacyjnych,  Prezesa  Spółki,  sołtysów,
redaktorów  Telewizji  Mazurskiej   Powitała  członków  Rady  Gminy  Barciany  i  na
podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 12 obecnych radnych. Powiedziała, że
dwóch radnych przebywa na zwolnieniu lekarskim: Adam Prokop i Zbigniew Stanicki.
Stwierdziła  nieobecność  radnej  Eugenii  Gbur.  Powitała  protokolantkę  –  Emilię
Żelichowską.   Dodała,  że  zapowiedział  swoją  obecność  na  sesji  Prezes  Zarządu
Aeroklubu Wielkich Jezior Mazurskich – Pan Stanisław Tołwiński.
 

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem sesji jest powołanie sekretarza obrad. Na sekretarza obrad powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że
protokół z XXXIX sesji z dnia 26 października br. był wyłożony na pół godziny przed
sesją.  Zapytała,  czy  są  uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała
następnie,  kto  jest  za  przyjęciem  protokołu.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem
protokołu z poprzedniej sesji głosowało 12 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących
się nie było.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powie-
działa, że zgodnie z § 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie
o sesji wraz z materiałami 7 dni przed sesją.  Dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy
można przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że na jej ręce
wpłynął  wniosek Wójta  Gminy Barciany,  który przedstawiła,  a  następnie  poddała  ten
wniosek pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 12 głosami za.
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas przedsta-
wiła porządek obrad po dokonanych zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Oświadczenie w sprawie: uruchomienia Programu Współpracy Transgranicznej Polska
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– Rosja 2014 - 2020.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany
na lata 2017-2031.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.
10. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  cen  i  stawek  opłat  za  zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.
11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do odprowadzonych ścieków.
12. Projekt uchwały w sprawie pozbawienia drzew statusu pomnika przyrody na terenie
gminy Barciany.
13.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  Współpracy  Gminy  Barciany
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”.
14.  Projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  Nr  XXXII/237/2017  Rady  Gminy
Barciany z dnia 30 marca 2017r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N w
miejscowości Aptynty o dł. 150 mb”.
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
16. Wolne wnioski i informacje.
17. Wnioski mieszkańców.
18. Sprawy różne.
19. Zakończenie obrad. 

Ad 5. Przewodnicząca Rady Gminy –Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał
Rady Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta
Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał
Rady.

Wójt  Gminy – Ryszard  Kozyra  przedstawił  informację o realizacji  podjętych uchwał
Rady Gminy i  pracach  w  okresie  międzysesyjnym (informacja  stanowi  załącznik  do
protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za
złożoną informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o
zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że usłyszał dobrą
wiadomość,  że ruszy inwestycja Przebudowy ulic Szkolna,  Młynowa, Kościelna,  Plac
Wolności,  Warmińska.  Jest  to  inwestycja  bardzo  potrzebna,  długo  oczekiwana  ze
względu  na  znajdujący  się  tu  budynek  Urzędu  Gminy.  Parking  jest  także  bardzo
potrzebny.

Radna  Marianna  Stefańska  zwróciła  się  już  chyba  po  raz  trzeci  o  lustro  na  ulicy
Sportowej,  szczególnie  dla  pojazdów jadących od strony Kętrzyna,  a  skręcających w
stronę zamku. Wie o tym, że były wcześniej odmowy w tej sprawie, ale jednak jest to
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niezbędne  szczególnie  dla  Rolnegovik-u,  gdy  w  okresie  wiosenno  –  letnim  jest
zakrzaczenie po stronie prawej, a nie gdy Zarząd Dróg przyjeżdża w okresie tak jak teraz,
gdy nie  ma  liści  i  jest  dość  dobry widok.  Następnie,  na  prośbę  Państwa Tobolskich,
zgłosiła fakt, że w okolicy ich zamieszkania jest  dąb, zniszczony – częściowo nadpalony.
Nie  można  tam  zbyt  wiele  zrobić,  bo  to  jest  teren  chroniony,  ale  może  ktoś  się
zainteresuje.  Może  przyciąć  gałęzie,  bo  one  stanowią  zagrożenie.  W pobliżu  też  są
zakrzaczenia. Należy te zakrzaczenia wyciąć.  

Radny Piotr Drozd powiedział, że mieszkanka miejscowości Dobrzykowo Pani Hul prosi
o pilne podsypanie drogi powiatowej, bo niedawno, kilka miesięcy temu karetka jadąca
do jej syna, z Barcian jechała 1,5 godz. Osobiście Pani Hul zgłosiła ten fakt do Pana
Starosty. Na początku bieżącego miesiąca Pan Starosta był w miejscowości Solkieniki na
spotkaniu z mieszkańcami i obiecał, widząc powagę sytuacji, ale do dnia dzisiejszego nic
nie  zostało  zrobione.  Poprosił  także  o  oznakowanie  tej  miejscowości,  tablicy
informacyjnej  z  miejscowości  Skandawa,  bo  jest  ciężko  trafić  do  tej  miejscowości.
Zgłosił  następną  interpelację  na  prośbę  Pani  Sołtys  z  Solkienik  o  podsypanie  drogi
Silginy – Solkieniki.  Ta droga została uszkodzona, jak już wspominał na komisji,  w
wyniku  objazdu  spowodowanego  robionym  mostem  na  drodze  powiatowej  w
Solkienikach.  Poprosił  następnie,  aby  Wójt  zwrócił  się  do  Wojewody   w  imieniu
mieszkańców, ponieważ w tej  chwili  po powodzi są powołane komisje, które szacują
szkody. W minionym roku także były szacowane szkody, jednak rolnicy nic nie dostali ze
względu  na  zły  przelicznik.  Rolnicy  w  tamtym  roku  musieli  odtworzyć  produkcję.
Odtworzyli to własnym kosztem, w tym roku powódź ponownie zniszczyła to wszystko i
rolnicy  już  nie  dają  sobie  z  tym  rady.   Warto  przyjrzeć  się  temu  i  jakoś  wesprzeć
rolników. Wiadomo też,  że przez powódź ucierpiały drogi.  To jest  poważna sytuacja.
Dodał,  że  u  nas  podstawowym problemem są  bobry i  Rosjanie,  którzy nie  odbierają
wody, a rolnicy na tym cierpią.

Radna Agnieszka Kuczewska zwróciła się w imieniu użytkowników drogi 125058N –
droga  gminna  do  Państwa  Dudzińskich,  z  prośbą  o  naprawę  –  głównie  prosił  Pan
Furmański.  Złożyła także interpelację w sprawie naprawy przepustu,  który mieści się
przy drodze wojewódzkiej w Windzie, koło Państwa Szkoda.

Radny Stanisław Symonowicz podziękował w imieniu mieszkańców za asfalt na drodze
Modgarby  –  Krzeczewo,  ale  jednocześnie  przekazał  zastrzeżenia  do  tej  drogi  –  Pan
Garbal zgłosił, że woda, która spływa tymi rowami, wpływa na jego pole i zalewa jemu
pole  przy  deszczach.  Drugą  kwestią  jest  brak  rowów wzdłuż  tej  drogi,  a  koło  Pana
Rubachy grunt jest wyżej niż asfalt. Przy samym wjeździe na tę drogę od strony Silgin,
Skandawy brakuje  rowu i  Pan  Łapin  zgłaszał,  że  mu  pole  zalewa  –  tam gdzie  była
wąskotorówka.  

Radny Robert Gastołek zgłosił następujące interpelacje:

-  droga  powiatowa  Dębiany –  Ogródki  po  interpelacji  na  ostatniej  sesji,  przejechała
równiarka, ale jest jeszcze parę dziur do zasypania

- droga gminna Dębiany – Winda jest jeszcze kilka, większych dziur.

Następnie radny Robert Gastołek złożył podziękowania na ręce Przewodniczącego Rady
Powiatu Pana Łukasza  Wiśniewskiego za wykonanie nawierzchni na odcinku 1800 m do
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Dębian.   Zapytał,  czy będzie  realizacja  drugiego  etapu tej  drogi  oraz  czy na  terenie
Gminy będą wykonywane inne drogi powiatowe.  

Radna Małgorzata Mateusiak zgłosiła interpelację w sprawie zbiórki elektroodpadów w
miejscowościach  Skandawa,  Frączkowo.  Zgłosiła  także  drugą  interpelację  –  w
miejscowości Skandawa na dole został postawiony słupek przystankowy, znak, a nie ma
wiaty.  Są teraz takie warunki atmosferyczne,  że dzieci dojeżdżające do szkoły stoją i
mokną na deszczu. Poprosiła o jakąś małą wiatę.  

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  powiedzia-
ła, że kolejnym punktem obrad sesji jest Oświadczenie w sprawie: uruchomienia Progra-
mu Współpracy Transgranicznej Polska – Rosja 2014 – 2020. Powiedziała, że zapozna-
wała radnych z problemem podczas posiedzenia Komisji. Informowała także, że inne sa-
morządy  z naszego regionu tez takie oświadczenia wystosowały. Dodała, że w między-
czasie wpłynęło także pismo od Stowarzyszenia Gmin Euroregion Bałtyk – także pismo
skierowane do Prezesa Rady Ministrów, w imieniu tego stowarzyszenia, a także wszyst-
kich gmin, które do tego stowarzyszenia należą. Przedstawiła następnie treść tego pisma
( pismo stanowi załącznik do protokołu). Odczytała następnie treść oświadczenia Rady
Gminy.
 

W związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata
Kłaczko – Dyjas poddała pod głosowanie treść oświadczenia. W głosowaniu jawnym 12
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących
się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  8  –  9. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
powiedziała,  że  kolejnymi  punktami  obrad  są   projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na  lata  2017-2031 oraz  zmian w
budżecie gminy na 2017 rok.  

Skarbnik Gminy- Iwona Bepirszcz omówiła zmiany w budżecie.

DOCHODY:
Zwiększenia:

Wojewoda Warmińsko-Mazurski decyzją Nr FK 404/2017 z dnia 15 listopada 2017 r do-
konał zmian w planie dochodów:
w rozdziale 75011 Urzędy Wojewódzkie 
- w § 2010 dotacje celowe na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządo-
wej – dowody osobiste, ewidencja ludności, rejestracja zdarzeń stanu cywilnego zwięk-
sza się plan dochodów o kwotę 6.871,00 zł, 

Wojewoda Warmińsko-Mazurski decyzją Nr FK 425/2017 z dnia 29 listopada 2017 r do-
konał zmian w planie dochodów:
w rozdziale 85501 Pomoc państwa w wychowywaniu dzieci 
- w § 2010 na realizację świadczeń wychowawczych 94.069,00 zł, 

4



Wojewoda Warmińsko-Mazurski decyzją Nr FK 428/2017 z dnia 29 listopada 2017 r do-
konał zmian w planie dochodów:
w rozdziale 85213 składki na ubezpieczenia zdrowotne osób pobierających świadczenia 
społeczne 
- w § 2030 na realizację świadczeń 568,00 zł, 

w rozdziale 85216 zasiłki stałe 
- w § 2030 na realizację świadczeń 1.954,00 zł, 

W rozdziale 02001 Gospodarka leśna
- w § 0750 Wpływy z najmu i dzierżawy zwiększa się plan dochodów o kwotę: 7.000,00 
zł;

W rozdziale 71035 Cmentarze
- w § 0490 Wpływy z innych lokalnych opłat zwiększa się plan dochodów o kwotę: 
8.000,00 zł;

W rozdziale 75618 Wpływy z opłaty skarbowej
- w § 0410 Wpływy z opłaty zwiększa się plan dochodów o kwotę: 2.000,00 zł;

W rozdziale 80101 Szkoły podstawowe
- w § 6297 Środki na dofinansowanie własnych inwestycji zwiększa się plan dochodów o
kwotę: 72.781,80 zł;

Zmniejszenia:

W rozdziale 01095 Pozostała działalność
- w § 0970 Wpływy z różnych dochodów zmniejsza się plan dochodów o kwotę: 
89.781,80 zł;

WYDATKI

1. W Urzędzie Gminy :

w rozdziale 75011 Urzędy Wojewódzkie 
zgodnie z decyzją wojewody zwiększamy plan wydatków w § 4010 wynagrodzenia o
kwotę 6.871,00 zł
Tworzy się zadanie inwestycyjne pn. Modernizacja oświetlenia w Szkole Podstawowej w
Barcianach w rozdziale 80101 § 6050 na kwotę 5.000,00 zł
Tworzy się zadanie pn. Budowa instalacji fotowoltaicznej na szkołach podstawowych w
Barcianach, Drogoszach i Mołtajnach w rozdziale 80101 § 6050 na kwotę 12.200,00 zł
Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 60016 § 6050 o kwotę 732,00 zł na inwestycję
Przebudowa drogi gminnej Krzeczewo - Modgarby
W związku z pismem ze Starostwa Powiatowego w Kętrzynie zwiększa się plan wydat-
ków w zadaniu majątkowym pomoc finansowa dla powiatu na budowę chodnika w pasie
drogi powiatowej nr 1711N w miejscowości Aptynty
W rozdziale 60014 § 6300 zwiększa się plan wydatków o kwotę 5.870,00 z
W związku z nowymi zadaniami inwestycyjnymi zmniejsza się plan wydatków w roz-
dziale 90015 § 6050 o kwotę 23.802,00 zł
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W rozdziale 85195 § 2820 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 1.000
W rozdziale 85495 § 2820 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 13.000
W rozdziale 85195 § 2820 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 1.000
W rozdziale 75075 § 4210 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 10.000
W rozdziale 92109 § 2480 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 11.000
W rozdziale 75818 § 4810 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 144.998,00

2. Na wniosek Pani kierownik GOPS dokonuje się przesunięć pomiędzy rozdziała-
mi:

Zmniejszając ogółem 12.670,00

w rozdziale 85219 ośrodki pomocy społecznej 
plan wydatków w składkach na fundusz pracy, zakupie usług remontowych, opłat z tytułu
zakupu usług telekomunikacyjnych, podróży służbowych oraz szkoleń pracowników na
kwotę 7.900,00 zł

w rozdziale 85228 usługi opiekuńcze 
plan wydatków w szkoleniach pracowników na kwotę 670,00 zł

w rozdziale 85504 wspieranie rodziny
plan wydatków w wynagrodzeniach, podróżach służbowych na kwotę 1.100,00 zł

w rozdziale 85508 rodziny zastępcze
plan wydatków na zakup usług od innych jst na kwotę 3.000,00 zł 

zwiększając ogółem 12.670,00 zł 
w rozdziale 85219 ośrodki pomocy społecznej 

plan wydatków w składkach na ubezpieczenia społeczne na kwotę 11.600,00 zł
w rozdziale 85228 usługi opiekuńcze 

plan wydatków w wynagrodzeniach oraz składkach na ubezpieczenie społeczne na kwotę
670,00 zł

w rozdziale 85504 wspieranie rodziny
plan wydatków na szkolenia o kwotę 400,00 zł

oraz

Zwiększa się plan wydatków na podstawie decyzji wojewody
w rozdziale 85501 Pomoc państwa w wychowywaniu dzieci 
- w § 3110 na wypłatę świadczeń wychowawczych 92.658,00 zł, 
- w § 4010 na wynagrodzenia osobowe 1.411,00 zł, 

w rozdziale 85213 składki na ubezpieczenia zdrowotne osób pobierających świadczenia
społeczne 
- w § 3110 na realizację świadczeń 568,00 zł, 

w rozdziale 85216 zasiłki stałe 
- w § 3110 na realizację świadczeń 1.954,00 zł, 

3. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej w Mołtajnach dokonuje się następu-
jących zmian:

Zmniejszając ogółem 32.094,00 zł 
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w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe
plan wydatków na dodatkowe wynagrodzenie roczne, składki na fundusz pracy, wynagro-
dzenia bezosobowe, na zakup materiałów i wyposażenia zakup usług remontowych, na
kwotę 4.150,00 zł

w rozdziale 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych
plan wydatków na wydatki niezaliczane do wynagrodzeń, składki na fundusz pracy, na
zakup środków dydaktycznych na kwotę 830,00 zł

w rozdziale 80110 Gimnazja
plan wydatków, dodatkowe wynagrodzenie roczne, składki na ubezpieczenia społeczne
składki na fundusz pracy, wynagrodzenia bezosobowe, zakup materiałów i wyposażenia,
na zakup środków dydaktycznych, zakup usług zdrowotnych na kwotę 5.523,00 zł

w rozdziale 80146 Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli
plan wydatków na zakup usług na kwotę 4.178,00 zł

w rozdziale 80149 specjalna organizacja nauki w oddziałach przedszkolnych
plan wydatków na dodatkowe wynagrodzenie roczne, składki na fundusz pracy, zakup
materiałów i wyposażenia, na zakup środków dydaktycznych, na kwotę 3.582,00 zł

w rozdziale 80150 specjalna organizacja nauki w szkołach podstawowych i gimna-
zjach

plan wydatków na dodatkowe wynagrodzenie roczne, składki na fundusz pracy, zakup
materiałów i wyposażenia na kwotę 4.737,00 zł

w rozdziale 85401 Świetlice szkolne
plan wydatków na wydatki na wynagrodzenia, składki na ubezpieczenia społeczne, skład-
ki na fundusz pracy na kwotę 9.094,00 zł

Zwiększając ogółem 32.094,00 zł 

w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe
plan wydatków na wydatki niezaliczane do wynagrodzeń, składki na ubezpieczenia spo-
łeczne na kwotę 6.324,00 zł

w rozdziale 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych
plan wydatków na składki na ubezpieczenia społeczne na kwotę 591,00 zł

w rozdziale 80110 Gimnazja
plan wydatków na wydatki niezaliczane do wynagrodzeń, wynagrodzenia, 16.860,00 zł

w rozdziale 80149 specjalna organizacja nauki w oddziałach przedszkolnych
plan wydatków na wynagrodzenia, składki na ubezpieczenia społeczne, składki na fun-
dusz pracy, na kwotę 3.582,00 zł

w rozdziale 80150 specjalna organizacja nauki w szkołach podstawowych i gimna-
zjach 

plan wydatków na wynagrodzenia, składki na ubezpieczenia społeczne, składki na fun-
dusz pracy, na kwotę 4.737,00 zł

oraz 

Zwiększa się plan wydatków w szkole podstawowej w Mołtajnach o kwotę 80.100 z
przeznaczeniem na 
Wynagrodzenia oraz pochodne 70.100
Zakup energii 10.000

4. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej w Drogoszach dokonuje się przesu-
nięć pomiędzy rozdziałami:
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Zmniejszając ogółem 45.648,00 zł

w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe
plan wydatków na dodatkowe wynagrodzenie roczne, składki na ubezpieczenia społecz-
ne,  składki  na fundusz pracy,  wynagrodzenia  bezosobowe,  zakup usług  zdrowotnych,
opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych na kwotę 9.665,00 zł

w rozdziale 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych
plan wydatków na wynagrodzenia, dodatkowe wynagrodzenie roczne, składki na ubez-
pieczenia społeczne, składki na fundusz pracy na kwotę 2.337,00 zł

w rozdziale 80110 Gimnazja
plan wydatków na wydatki niezaliczane do wynagrodzeń, wynagrodzenia, składki na fun-
dusz pracy na kwotę 5.926,00 zł

w rozdziale 80148 stołówki szkolne
plan wydatków na wynagrodzenia, dodatkowe wynagrodzenie roczne, składki na ubez-
pieczenia społeczne na kwotę 22.180,00 zł

w rozdziale 80150 specjalna organizacja nauki w szkołach podstawowych i gimna-
zjach

plan  wydatków  na  wydatki  niezaliczane  do  wynagrodzeń,  wynagrodzenia,  na  kwotę
1.080,00 zł

w rozdziale 85401 Świetlice szkolne
plan  wydatków na wydatki  niezaliczane  do wynagrodzeń,  wynagrodzenia,  dodatkowe
wynagrodzenie roczne, składki na ubezpieczenia społeczne, składki na fundusz pracy, za-
kup środków dydaktycznych i książek na kwotę 4.460,00 zł

zwiększając ogółem 45.648,00 zł

w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe
plan wydatków na wydatki niezaliczane do wynagrodzeń, wynagrodzenia, zakup materia-
łów, zakup energii, usług pozostałych na kwotę 43.165,00 zł

w rozdziale 80110 Gimnazja
plan wydatków na składki na ubezpieczenia społeczne na kwotę 1.140,00 zł

w rozdziale 80148 specjalna organizacja nauki w przedszkolach
plan wydatków na składki na fundusz pracy na kwotę 263,00 zł

w rozdziale 80150 specjalna organizacja nauki w szkołach podstawowych i gimna-
zjach

plan wydatków na zakup materiałów i wyposażenia na kwotę 1.080,00 zł
oraz
zmniejsza się plan wydatków w szkole podstawowej o kwotę 15.194,00 
w zakupie materiałów i wyposażenia kwota 3.194,00 
w zakupie energii 12.000,00

5. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej w Windzie dokonuje się przesunięć
pomiędzy rozdziałami:

zmniejszając ogółem 4.100,00 zł
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w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe
plan wydatków na zakup zdrowotnych na kwotę 200,00 zł

w rozdziale 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych
plan wydatków na zakup środków dydaktycznych i książek na kwotę 1.000,00 zł

w rozdziale 80110 Gimnazja
plan wydatków na podróże służbowe na kwotę 900,00 zł

w rozdziale 80146 Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli
plan wydatków na zakup usług na kwotę 1.000,00 zł

w rozdziale 85401 Świetlice szkolne
plan wydatków na zakup środków dydaktycznych i książek na kwotę 1.000,00 zł

zwiększając ogółem 4.100,00 zł

w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe plan wydatków na zakup materiałów i wyposa-
żenia na kwotę 4.100,00 zł

oraz

Zwiększa się plan wydatków w Szkole Podstawowej w Windzie o kwotę 98.279,00 z
przeznaczeniem na wynagrodzenia i pochodne do wynagrodzeń

6. Dokonuje się zwiększenia w planie wydatków w Szkole Podstawowej w Barcia-
nach o kwotę 54.500 z przeznaczeniem na wynagrodzenia i pochodne od wyna-
grodzeń

7. Dokonuje się zmniejszenia w planie wydatków w Publicznym Przedszkolu Samo-
rządowym w Barcianach o kwotę 31.238,00 w związku z realizacją projektu środ-
ki te były zaplanowane na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń na zakup
usług, materiałów i wyposażenia, dodatkowe wynagrodzenie roczne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie. Wyjaśniła, że wątpliwości radnych na komisji wzbudziła pomoc dotycząca
inwestycje  Powiatu  w  kwocie  5.870,00  zł.  Powiedziała,  że  radni  głównie  mieli
zastrzeżenia nie do samej inwestycji, a głównie chodziło o to, skąd pieniądze na tę pomoc
zostaną zabrane. Uznaliśmy, że drogi powiatowe  nie mogą być robione kosztem dróg
gminnych,

Skarbnik  Gminy  –  Iwona  Bepirszcz  wyjaśniła,  że  była  zaplanowana  inwestycja
„Modernizacja oświetlenia w Gminie Barciany”. Ta inwestycja nie została zrealizowana i
w  związku  z  tym  środki  przeznaczone  na  pomoc  dla  Powiatu  zostały  zdjęte  z  tego
zadania.  Środki na drogę Modgarby – Krzeczewo również zostały z tego zadania zdjęte.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, ze
wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu dotyczącego udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika
w pasie drogi Nr 1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150 mb” został przez radnych
przyjęty,  więc  to  jest  konsekwencja  tego  działania.  Poprosiła  o  wypowiedzi  w  tej

9



sprawie.  Przytoczyła,  że  podczas  wczorajszego  posiedzenia  komisji,  podły  głosy
dotyczące  projektowania  tego  chodnika,  nie  zostało  to  właśnie  uwzględnione  -
konieczność poniesienia dodatkowych nakładów finansowych w związku z niedrożnym
kolektorem.

Głos zabrała radna Jolanta Koryga, która powiedziała, że projekt zadania nie był na tyle
skonstruowany,  że  radni  uważają,  że  nikt  z  Powiatu  nie  kwapi  się,  by  przyjechać,
obejrzeć – w jakim stanie jest droga, co trzeba zrobić. Wydaje się, że szacowanie jest zza
biurka i potem są tego efekty, że trzeba dokładać, zabierając z naszych dróg. Dlatego
przedwczoraj były takie zdania.   

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odniosła się do
tego, że podczas analizowania budżetów szkół na komisji, radni rozmawiali o tym, której
szkole jakich finansów brakuje, aby zamknąć rok budżetowy.  Radni chcieli poznać, jak
wyglądały wydatki dotyczące remontów. Przypomniała, że rok temu odbywało się także
wspólne  posiedzenie  komisji  z  udziałem  dyrektorów,  Słyszeli  wówczas  o  potrzebie
remontów w szkole w Barcianach  i w Windzie. Komisja, która dokonała objazdu szkół 7
marca, potwierdzała te zdania. O rzeczywiste przedstawienie tych wydatków poprosiła
Panią  Skarbnik.  Dodała,  że  budżety  szkół  i  innych  jednostek  są  systemem  naczyń
połączonych – budżet gminy.   

Skarbnik  Gminy  –  Iwona  Bepirszcz  przedstawiła  wydatki  szkół,  które  nie  są
obligatoryjne (wykaz stanowi załącznik do protokołu).

Radna Jolanta Koryga zapytała o wydatki w wyposażeniu.

Skarbnik  Gminy  –  Iwona  Bepirszcz  wyjaśniła,  że  w  Barcianach  był  to  zakup
chłodziarko-zamrażarki, a w Drogoszach zakup artykułów  z projektu Aktywna Tablica –
3,500  zł  to  środki  własne,  bo  taki  był  wymóg.  Dodała,  że  na  pewno  zakup  usług
remontowych na kwotę 14710,83 zł budzi zastrzeżenia.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
szkoła w Windzie potrzebowała dużo więcej środków na remonty, ma 4 tys. Szkoła w
Barcianach  to  samo  –  4  tys,  gdzie  dyrektorzy  tych  szkół  mówili  o  potrzebach
remontowych. Zapytała, czy te wydatki były uzgadniane z Panią Skarbnik.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz odpowiedziała, że  najczęściej wygląda to tak, że do
niej wpływa faktura. Dodała, że 10 – 15 % budżetu to wydatki rzeczowe, pozostałe to
wynagrodzenia.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
wynagrodzenia to paragrafy, na których nie można oszczędzać. Natomiast są obszary, w
których oszczędzanie jest wręcz konieczne. Żałuje, że nie ma Pani Dyrektor z Drogosz,
to by wyjaśniła, czym spowodowane były te wydatki. Przypomniała, że miało być tak, że
każdy dyrektor będzie przedstawiał dla Pani Skarbniki uzgadniał wydatki, zanim tego
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dokona.

Skarbnik  Gminy  –  Iwona  Bepirszcz  odpowiedziała,  że  pierwsze  pół  roku  tak  było.
Oczywiście są uzgadniane wydatki inwestycyjne.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła, aby
Pani  Skarbnik  na  następne  posiedzenie  komisji  przygotowała  wykaz,  jak  wyglądają
budżetu poszczególnych szkół w projekcie budżetu, aby radni nad tym się pochylili i aby
tych dysproporcji kolejny raz nie było. Powiedziała następnie, że dzisiaj trzem szkołom
zwiększamy budżety, bo jest taka konieczność. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.
Pytań  nie  zgłoszono.  Powiedziała,  że  podczas  posiedzenia  komisji  nie  były  zebrane
opinie. Poprosiła Przewodniczących Komisji o zebranie opinii poszczególnych komisji.

 Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorza  Całuch  poddał  pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Barciany na lata 2017-2031. W głosowaniu jawnym 5 za głosami za, przy braku głosów
przeciw i głosów wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. Następnie
Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  zmian w
budżecie gminy Barciany na 2017 rok. W głosowaniu jawnym 5 za głosami za,  przy
braku  głosów  przeciw  i  głosów  wstrzymujących  pozytywnie  zaopiniowano  projekt
uchwały.

 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031. W głosowaniu jawnym 3 za
głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciw  i  głosów  wstrzymujących  pozytywnie
zaopiniowano  projekt  uchwały.  Następnie  Przewodnicząca  Komisji  poddała  pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Barciany na 2017 rok.
W  głosowaniu  jawnym  3  za  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciw  i  głosów
wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska – Piotr  Drozd poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały w sprawie  zmian
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031. W głosowaniu
jawnym  6  za  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciw  i  głosów  wstrzymujących
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. Następnie Przewodniczący Komisji poddała
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Barciany na 2017
rok.  W głosowaniu  jawnym  6  za  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciw  i  głosów
wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie
treści  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Barciany na lata 2017-2031.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał  projekt uchwały w
sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
odczytanie  projektu  uchwały,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
jawnym  12  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
odczytała treść projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok, po
czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 12  radnych  głosowało  za
przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powitała  na
obradach sesji Prezesa Zarządu Aeroklubu Wielkich Jezior Mazurskich – Pana Stanisława
Tołwińskiego. Dodała, że zapowiedziała jego obecność.

  

Ad 10.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powie-
działa, że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryf
cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.
Poprosiła Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcianach sp. z o.o.  o omówienie
tego projektu uchwały.

Prezes  Zakładu Gospodarki  Komunalnej  w Barcianach sp.  z o.o.  – Pan Jacek Sapela
przedstawił  projekty uchwał.  Powiedział,  że Spółka we wniosku zaproponowała takie
same stawki opłat za zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków, czyli  stawki opłat
pozostają te same, bez zmian. Zmienia się jedynie treść uchwały, a konkretnie taryfa, któ-
ra została rozbita na grupy zgodnie z rozstrzygnięciem Wojewody z ubiegłego roku.  Wy-
jaśnił, ze chodzi o opłaty abonamentowe – w jednej grupie taryfowej nie można różnico-
wać stawek opłat. Wprowadzono tym samym 8 grup taryfowych na wodę dla odbiorców
z rożnymi przekrojami wodomierzy. Przedstawił następnie stawki opłat za wodę i ścieki
w sąsiednich gminach w powiecie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata
Kłaczko – Dyjas poprosiła o opinie na temat projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia
taryf  cen i  stawek opłat  za zbiorowe zaopatrzenie  w wodę i zbiorowe odprowadzanie
ścieków.

 Przewodniczący Komisji  Finansów i  Budżetu – Grzegorza  Całuch powiedział,  że   4
członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia
taryf  cen i  stawek opłat  za zbiorowe zaopatrzenie  w wodę i zbiorowe odprowadzanie
ścieków, 1 członek wstrzymał się od głosu.
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska  powiedziała,  że   3  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie:  zatwierdzenia taryf cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska – Piotr Drozd powiedział, że  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało
projekt  uchwały  w  sprawie:  zatwierdzenia  taryf  cen  i  stawek  opłat  za  zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie
treści projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf cen i stawek opłat za zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał  projekt uchwały w
sprawie  zatwierdzenia  taryf  cen  i  stawek  opłat  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę
i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
odczytanie  projektu  uchwały,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
jawnym 11 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było,
przy 1 głosie wstrzymującym (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powie-
działa, że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
dopłaty do odprowadzonych ścieków.  Poprosiła Sekretarza Gminy o omówienie projektu
uchwały.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że art. 24
ust. 6 ustawy o  zbiorowym zaopatrzenie w wodę i zbiorowym odprowadzanie ścieków
dopuszcza możliwość dopłaty. Powiedziała, że w związku z tym, że stawki opłat pozosta-
ją na takim samym poziomie co w roku bieżącym, dopłatę także proponuje się na tym sa-
mym poziomie, czyli 2,49 zł netto do 1 m³.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań Przewod-
nicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o opinie na te-
mat projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do odprowadzonych ście-
ków.  

 Przewodniczący Komisji  Finansów i  Budżetu – Grzegorza  Całuch powiedział,  że   4
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia
wysokości dopłaty do odprowadzonych ścieków, 1 członek wstrzymał się od głosu.
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska  powiedziała,  że   3  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do odprowadzonych ścieków.

 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska – Piotr Drozd powiedział, że  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do odprowadzonych ścieków.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  dopłaty  do
odprowadzonych ścieków, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
11 radnych głosowało  za  przyjęciem projektu  uchwały,  głosów przeciw nie  było  i  1
głosie wstrzymującym (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 12.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powie-
działa, że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie  pozbawienia drzew
statusu  pomnika  przyrody na  terenie  gminy Barciany.  Poprosiła  Sekretarza  Gminy  o
przedstawienie tego projektu uchwały. Dodała, że podczas posiedzenia komisji niniejszy
projekt omawiał Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Urzędu Gmi-
ny w Barcianach – Pan Sylwester Wrona.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że Zarząd
Dróg Powiatowych w Kętrzynie złożył wniosek o wydanie zezwolenia na usunięcie 3 szt.
drzew gatunku dąb bezszypułkowy o obwodach pni 389 cm, 310 cm, 260 wchodzących
w skład śródpolnej dwustronnej, jednorzędowej zwartej alei przy drodze 1725 N na od-
cinku Barciany – Srokowo. Wymienione w opiniowanym projekcie uchwały drzewa tj. 1
szt. drzewa gat. dąb bezszypułkowy o obwodzie pnia 389 cm jest dziurawe od podstawy
pnia i grozi zawaleniem, 1 szt. drzewa gat. dąb bezszypułkowy o obwodzie pnia 310 cm
jest całkowicie obumarłe i zostało uszkodzone na skutek niekorzystnego oddziaływania
warunków atmosferycznych oraz 1 szt. drzewa gat. dąb bezszypułkowy o obwodzie pnia
260 cm jest suche w 80 % i nie rokuje szansy na przeżycie. Stąd istnieje konieczność pil -
nego usunięcia powyższych drzew. Jednak możliwość uzyskania zezwolenia na ich usu-
nięcie na zasadach określonych w art. 83 ww. ustawy, następuje dopiero po pozbawieniu
drzew statusu pomnika przyrody.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie.  Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  W  związku  z  brakiem  pytań
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas poprosiła  o
opinie  na  temat projektu  uchwały  w  sprawie  pozbawienia  drzew  statusu  pomnika
przyrody na terenie gminy Barciany.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska – Piotr Drozd powiedział, że  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało
projekt  uchwały  w sprawie  pozbawienia  drzew statusu  pomnika  przyrody  na  terenie
gminy Barciany.
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska powiedziała, że 3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie pozbawienia drzew statusu pomnika przyrody na terenie gminy Barciany.

 Przewodniczący Komisji  Finansów i  Budżetu – Grzegorza  Całuch powiedział,  że   5
członków komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  pozbawienia
drzew statusu pomnika przyrody na terenie gminy Barciany.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie
treści  projektu  uchwały  w  sprawie  pozbawienia  drzew statusu  pomnika  przyrody  na
terenie gminy Barciany.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał  projekt uchwały w
sprawie pozbawienia drzew statusu pomnika przyrody na terenie gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
odczytanie  projektu  uchwały,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
jawnym  12  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powie-
działa, że kolejnym punktem obrad sesji jest  projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Pro-
gramu Współpracy Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontaria-
cie na rok 2018”.  Dodała, że projekt poddany był konsultacjom i umieszczony był w
określonym terminie na stronie internetowej. Poprosiła o pytania. Zauważyła, że w Pro-
gramie jest ujęta większa kwota niż w roku bieżącym.

Inspektor w Urzędzie Gminy w Barcianach -  Emilia Żelichowska powiedziała, że kwota
na rok 2017 to 105  tys, ale nie została w całości rozdysponowana. Do projektu budżetu
na 2018 r. osiem  stowarzyszeń złożyło wnioski na kwotę  150.845  zł. Kwota ujęta w
projekcie budżetu na realizację  „Programu Współpracy” to 117.500 zł.   Dodała, że w
wyniku konsultacji żaden wniosek nie wpłynął.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie.  Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  W  związku  z  brakiem  pytań
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas poprosiła  o
opinie na temat projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy
Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna
Stefańska powiedziała, że 3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w  sprawie przyjęcia  „Programu  Współpracy  Gminy  Barciany
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”.
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Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska – Piotr Drozd powiedział, że  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  Współpracy  Gminy  Barciany
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”.

 Przewodniczący Komisji  Finansów i  Budżetu – Grzegorza  Całuch powiedział,  że   5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Pro-
gramu Współpracy Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi  oraz  podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontaria-
cie na rok 2018”.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas    od-
czytała treść projektu uchwały , po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jaw-
nym 12 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymu-
jących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  14.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
powiedziała, że kolejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie: zmiany
uchwały Nr XXXII/237/2017 Rady Gminy Barciany z dnia 30 marca 2017r. w sprawie
udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania 
„ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150 mb”.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  omówił  projekt  tej  uchwały.  Powiedział,  że  często
projektuje się na terenach, gdzie wykonywane były zadania, a potem nie wpisywane w
żadna  dokumentację  np.  tereny  tzw.  popegrowskie.  Sadzi,  że  była  tam  studnia  nie
naniesiona na żadną dokumentację, na dodatek nie była widoczna. Projektant zapewne
wziął dokumentację i sporządził na tej podstawie projekt. Z naszego punktu widzenia, te
5 tys zł nie ma większego znaczenia.  Bardziej chodzi o to, by bardziej przykładać uwagę
do  projektowania.  Uważa,  że  współpraca  z  Powiatem,  mimo  zastrzeżeń,  układa  się
poprawnie i inwestycje są realizowane.  Powierzchnia naszej gminy to ¼ powierzchni
Powiatu i ok. 20 % budżetu Powiatu na inwestycje jest w naszej gminie.  Dodał, ze w
przyszłym roku także są zaplanowane inwestycje wspólne np. droga Barciany – Bobrowo
w ramach „schetynówek”,  może  droga w Garbnie,  bo jest  ujęta  w projekcie  budżetu
Powiatu. Stąd wniosek o wprowadzenie tego projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie.  Dodała,  że  ten  projekt  uchwały nie  był  opiniowany podczas  posiedzenia
komisji.  Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  W  związku  z  brakiem  pytań
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas    poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady Gminy –  Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie   treści
projektu  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  Nr  XXXII/237/2017  Rady  Gminy
Barciany z dnia 30 marca 2017r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N w
miejscowości Aptynty o dł. 150 mb”.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał treść projektu uchwały
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w sprawie: zmiany uchwały Nr XXXII/237/2017 Rady Gminy Barciany z dnia 30 marca
2017r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację
zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150
mb”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
odczytanie  projektu  uchwały,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu
jawnym  12  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
udzieliła  głosu  Prezesowi  Zarządu  Aeroklubu  Wielkich  Jezior  Mazurskich  –  Panu
Stanisławowi Tołwińskiemu.

Prezes  Zarządu  Aeroklubu  Wielkich  Jezior  Mazurskich  –  Pan  Stanisław  Tołwiński
powiedział,  że  po  raz  kolejny gości  na  sesji  Rady Gminy Barciany.  Wyjaśnił,  iż  ich
największym wydarzeniem są pokazy lotnicze, cywilne Mazury AirShow, już po raz 19
organizowane. Pan Wójt zawsze pomaga i jest pomocny. Podziękował Wójtowi za pomoc
w  organizacji,  bo  Gmina  Barciany  od  dłuższego  czasu  wspiera  transportem.  Złożył
podziękowania na ręce Pana Wójta. Powiedział, że są jeszcze dwie ważne uroczystości
przez  nich  organizowane  –  10  kwietnia  Apel  pamięci  ofiar  w  Smoleńsku  oraz  w
październiku Dni Pamięci Kard. Stefana Wyszyńskiego za udział delegacji. Podziękował
dla Pani Przewodniczącej i Pana Wójta za udział w tych uroczystościach oraz szkole w
Barcianach, Mołtajnach i OSP w Barcianach. Złożył także życzenia bożonarodzeniowe.

Ad 16. Wolne wnioski i informacje.

W związku z tym, że Pan Wójt chwilowo opuścił obrady sesji,  Przewodnicząca Rady
przeszła do omawiania punktu 16.

W międzyczasie Skarbnik Gminy podsumowała wydatki szkół, które przedstawiła.  

Przewodnicząca Rady Gminy - Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła, aby na
najbliższym posiedzeniu komisji byli obecni dyrektorzy szkół, po to aby omówili budżety
szkół  na  2018  r.  Wyraziła  zdanie,  że  nie  chciałaby  aby  to  posiedzenie  było
bezproduktywne,  bo  wyniki  poprzedniej  komisji  zostały  przez  to  co  tutaj  widzimy,
zaburzone. Poprosiła, aby wyjaśnić te wydatki, czy były konieczne i kogo Pani Dyrektor
informowała. Co prawda Rada Gminy nie jest przełożonym  Pani Dyrektor, a Pan Wójt,
dlatego bardzo prosi o obecność dyrektorów, bo Rada potem stoi przed faktem.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła
Zastępcę  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska – Piotra Drozda o przedstawienie informacji o posiedzeniu komisji.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska – Piotr Drozd poinformowała, że 28 listopada podczas posiedzenia komisji
był  zaproszony  Pan  Paweł  Oracz  –  Kierownik  Zakładu  Utrzymania  Dróg,  Zieleni  i
Gospodarki  Mieszkaniowej.  Tematem  posiedzenia  była  realizacja  interpelacji
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zgłoszonych  w  I  półroczu  2017  r.  do  tego  zakładu.  Pracowali  zgodnie  z  wykazem
zgłaszanych  interpretacji.  Pan  Kierownik  wyjaśniał  etapy  realizacji  tych  inwestycji.
Wyrównania dróg nie zostały wykonane w 100 %, tylko na tyle ile starczało materiału.
Obkaszanie tylko główniejsze drogi. Problem odwodnień jest dużo trudniejszy, bo na to
są potrzebne pozwolenia i dużo droższe. Wycinki zakrzaczeń – brak pracowników. Pan
Kierownik sugerował, że w związku z rozległym terenem gminy, potrzebny jest niewielki
ciągnik z  ładowaczem czołowym.    

Przewodnicząca Rady Gminy - Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
przedstawienie. Dodała, że korzystając z obecności Pana Kierownika, zauważyła dobra
praktykę, która od niedawna się pojawiła, a mianowicie że na każdą interpelację Państwo
odpowiadają. Radni otrzymali także harmonogramy naprawy dróg gminnych i koszenia
terenów zielonych. Dodała, że będzie chciała powierzyć której z komisji monitorowanie
interpelacji tych dotyczących zakładu.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska  –  Piotr  Drozd  dodał,  że  w  kwestii  zalewania  dróg  gminnych,  gdzie
niejednokrotnie było zgłaszane do Pana Kierownika. Te wnioski Pan Kierownik kieruje
do Starostwa Powiatowego o wszczęcie postępowań. Sam zgłaszał taką interpelację i był
ciekawy, jak się sprawa potoczyła. Pan Kierownik zgłosił to w miesiącu marcu i do dziś
nie  ma  odpowiedzi.  Dlatego też  Zastępca  Przewodniczącej  tej  komisji  postanowił  do
przyszłego planu pracy komisji  ująć zaproszenie osoby odpowiedzialnej  ze Starostwa
Powiatowego.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który powiedział,
że zgłaszał interpelację w sprawie naprawy nawierzchni ul. Młynowej i Szkolnej. Dodał,
że gdy tylko warunki pogodowe pozwoliły,  dziury zostały naprawione.  W to wszystko
dzięki dobremu kontaktowi.

Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wójta
Gminy   o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na zapytanie Wiceprzewodniczącego
Wiesława  Gajdowskiego.  Podziękował  i  powiedział,  że  gdy  tylko  będzie  ogłoszony
kolejny nabór, to będziemy wnioskować.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra na  interpelację radnej Marianny Stefańskiej w sprawie
lustra  odpowiedział,  że  przekaże  do  ponownego  rozpatrzenia  do  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich.   Na  interpelację  w  sprawie  dębu  Wójt  Gminy  odpowiedział,  że
interpelacja zostanie przekazana do  ZUDZIGM.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział na interpelację radnego Piotra Drozda  w
sprawie drogi powiatowej Garbno – Dobrzykowo, że  interpelacja zostanie przekazana do
Zarządu Dróg Powiatowych.  Na kolejną interpelację radnego Piotra Drozda w sprawie
oznaczenia  miejscowości  Solkieniki,  Garbno,  Dobrzykowo  w  miejsc.  Skandawa  i
powtórzyć  na  zjeździe  do  Dobrzykowa,  Wójt  Gminy  odpowiedział,  że  przekaże  tę
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interpelację do Zarządu Dróg Powiatowych.  

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  odpowiedział  na  kolejną  interpelację  radnego  Piotra
Drozda w sprawie naprawy drogi Silginy – Solkieniki – przekaże do ZUDZIGM.

 

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  odpowiedział  na  kolejną  interpelację  radnego  Piotra
Drozda w sprawie szacowania szkód związanych z powodzią, o zmniejszenie wskaźnika.
Zauważył,  że  jest  to  rzeczywiście  krzywdzące  dla  rolników posiadających  produkcję
zwierzęcą.  Dodał,  że  jest  rozporządzenie  w  tej  sprawie  i  przekaże  wydającemu  to
rozporządzenie.
 
Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział na interpelację Agnieszki Kuczewskiej w
sprawie  drogi  gminnej  do Państwa Dudzińskich  do  ZUDZIGM, a także   przepust  w
Windzie.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelację radnego Stanisława
Symonowicza   w  sprawie  drogi  Modgarby  –  Krzeczewo.  Powiedział,  że  zostanie
sprawdzone, czy w ramach gwarancji to zadanie można wykonać, jeżeli nie to wiosną
trzeba będzie przystąpić do wykonania niektórych odcinków.

Następnie Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelację radnego
Roberta Gastołka w sprawie  naprawy drogi gminnej Dębiany – Winda oraz Dębiany –
Ogródki,  która zostanie  przekazana do ZUDZiGM, natomiast  sprawa interpelacji  dot.
realizacji  drugiego  etapu  drogi  Rodele  -  Dębiany  oraz  czy  na  terenie  Gminy  będą
wykonywane inne drogi powiatowe, sadzi że odpowie Przewodniczący Rady Powiatu.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział  na kolejną interpelację radnego Roberta
Gastołka w sprawie drogi odcinku Dębiany – Ogródki, Barciany – Ogródki . Powiedział,
że droga jest gruntowa. Powiedział, że interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg
Powiatowych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział następnie na interpelację radnej Małgorzaty
Mateusiak w sprawie zbiórki elektroodpadów, że to jest zadanie Spółki. Sprawę wiaty
przekaże do ZUDZIGM.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  -   Wiesława  Małgorzata  Klaczko-Dyjas  podziękowała
Wójtowi Gminy za udzielenie odpowiedzi na interpelacje.  

 Ad 16. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas kontynuowała ten
punkt.   
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Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryaga, która powiedziała,
ze  zapewne  niewiele  osób  wie  o  zaangażowaniu  radnego  Piotra  Drozda  w  pomoc
strażakom podczas powodzi w miejsc. Krelikiejmy.  Podziękowała za to.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  także przyłączyła
się do tych podziękowań.  

Wójt Gminy zabrał głos i powiedział, że także dziękuje radnemu za pomoc. Dodał, że
wszystkim strażakom należą się  szczególne słowa podziękowania.  Dziękuje także dla
Prezesa Spółki za pomoc, bo wysłano pracowników spółki do pomocy.

Radny Piotr Drozd dodał, że nie tylko on pomagał, mieszkańcy również – było ogólne
zaangażowanie.   

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas
poprosiła Przewodniczącego Rady Powiatu o zabranie głosu.

Przewodniczący  Rady Powiatu  –  Pan  Łukasz  Wiśniewski   powiedział,  że  panuje  to
bardzo  miła  i  spokojna  atmosfera.  Dyskusja  jest  zawsze  merytoryczna  i  wyważona.
Podziękował za wszystkie miłe wypowiedzi w kwestii  wspólnych inwestycji. Cieszy się,
ze udało się wykonać drogę Rodele – Dębiany i tu ma osobistą satysfakcję, że udało się
przekonać radnych do wykonania tej drogi. Dodał, że każda droga jest ważna, ale każda
zrealizowana -  cieszy.   Na przyszły rok  Powiat  także  chce  realizować inwestycje  na
terenie Gminy Barciany i są zaplanowane na przyszły rok w projekcie budżetu ponad 9
mln zł – 7 mln na drogę Barciany – Bobrowo, 1mln 100 tys na most w Krelikiejmach,
200 tys  Krelikiejmy – Kolwiny,  700 tys  Garbonia – Skandawa, 90 tys  dokumentacja
Drogosze – Garbno oraz wspólne inwestycje. Powiedział, że to jest projekt złożony przez
Pana Starostę. Nie ma tam kontynuacji drogi w Dębianach, chociaż uważa, że powinno
być dokończone. Nie ma również drogi Kiemławki – Winda, choć też zgłaszał wniosek o
ujęcie. Jak będzie ostatecznie, nie chce przesądzać. Wyraził nadzieję, ze jak najwięcej
dróg będzie ujętych w tym budżecie i realizowanych na Gminie Barciany.   

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Klaczko-Dyjas  poprosiła,  aby
Przewodniczący Rady Powiatu pamiętał o drodze Winda – Kiemławki.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  –  Pan  Łukasz  Wiśniewski   powiedział,  że  ok.  5-6
wniosków było złożonych do budżetu w sprawie tej drogi od rożnych osób. Potwierdził,
że  droga  wymaga  przebudowy.  Podziękował  Wójtowi  Gminy  za  kierowanie  tych
wszystkich  interpelacji,  z  którymi  radni  powiatowi  zapoznają  się  na  bieżąco.
Podziękował radnemu Piotrowi Drozd za udział  w sesjach Powiatu,  który przekazuje
informacje np. o sytuacji powodziowej jesteśmy na bieżąco informowani.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy   Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  na  sesji  był
Wicestarosta, którego przekonywał, że Gmina Barciany jest najbardziej ubogą gminą pod
względem wskaźnika utwardzenia dróg powiatowych.  Uważa,  że to  jest  argument,  że
jesteśmy tą gminą zawsze ostatnią w rozwoju infrastruktury drogowej.  Mając taką osobę
w Powiecie i Pańskie stanowisko, to może Pan wykorzystać to. Poruszył otwieranie nowo
oddanych dróg.  Chciałby,  aby to  uwidocznić – wspólne inwestycje.  Aby był  przekaz
medialny.  Uważa,  że  Powiat  traktuje  nas  troszeczkę  po  macoszemu,  nie  wiadomo
dlaczego.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra dodał, że 24 % Powiatu to teren Gminy Barciany.
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Przewodniczący  Rady Powiatu  –  Pan  Łukasz  Wiśniewski   powiedział,  że  jest  tylko
radnym. Przewodniczący Rady Powiatu to jest jeden głos. Każdy głos liczy się tak samo.
Kwestia  przekonania  większości  radnych.  Rada  ciągle  oczekuje  planu  rozwoju  dróg
powiatowych. Mieszkańcy oczekują dobrych dróg i ich nie interesuje, po jakiej drodze
jadą, czy to gminnej, czy powiatowej, co jest zrozumiałe. Patrząc na tę kadencję, widzi,
że zawsze znaczne środki na drogi na teren gminy trafiały. Jak dobrze pamięta, to było
otwarcie  drogi  Drogosze-  Podławki  –  Banaszki.  Warto  też  otworzyć  drogę  Rodele  –
Dębiany, ale to leży w gestii Zarządu. Liczy na kontynuację.

Głos  zabrał  radny  Piotr  Drozd,  który  w  okresie  międzysesyjnym  udał  się  do  Pana
Starosty i  prosił  o wsparcie jego interpelacji,  która kierował do Ministra Środowiska,
chodziło o szkody bobrowe. Pan Starosty był przychylny – wysłał do Dyrekcji Ochrony
Środowiska.  Odbył  objazd  drogi  1398N  Kotki  –  Satoczno  z  panem  Dyrektorem
Marcinem Kołtonowskim w kwestii  pobocza i  drogi  –  wody wypływającej  na drogę,
zostanie wszczęte postępowanie. Wczoraj na sesji Rady Powiatu też prosił o wsparcie
rolników przy szacowaniu szkód po powodzi, ale Starosta był nieprzychylny.  Wspomniał
też o drodze Krelikiejmy – Kolwiny, gdy była powódź, to ta droga została zalana od
strony Korsz i niewiele brakowało, aby była zalana to od strony Skandawy.  Nawet ta
nasza nowa droga na Modgarby, niewiele brakowało, aby weszła woda. Jedynie została
droga  Krelikiejmy  –  Kolwiny,  dlatego  poprosił  o  wsparcie  Przewodniczącego  Rady
Powiatu w tej sprawie o wykonanie tej drogi.

Ad 17. Wnioski mieszkańców.

 Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 18. Sprawy różne.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie spraw różnych. Przypomniała, 1 grudnia Gmina Barciany będzie gospodarzem
Międzygminnego Turnieju Piłki Siatkowej Samorządowców. Zaprosiła do udziału.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 19. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas,  w  związku  z
wyczerpaniem porządku obrad XL sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz.
15.00, dziękując wszystkim za udział.

                     
   Przewodnicząca Rady Gminy

                                    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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